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STOCKHOLMS IDROTTSNÄMND PROTOKOLL NR. 2/2014 
§ 13-37 

 

Tid: tisdagen den 18 mars kl. 17.30–17.50 

Plats: Stadshuset, drätselnämndens sessionssal 

 

Justerat : 2014-03-24 
 

 

Regina Kevius 

  Erik Odenlid 

  sekreterare 

 

Emilia Bjuggren 

 

Ledamöter: 
Regina Kevius (M)  ordförande 

Emilia Bjuggren (S)  vice ordförande 

Billy Östh (M) 

Daniel Somos (M) 

Petra Holda (M)     

Daniele Fava (FP) 

Fredric Ericsson (C)     

Jari Visshed (S) 

Jennie Hansson Åkerlind (S) 
Åsa Lindhagen (MP)  

Mehdi Oguzsoy (V) 
 

Ersättare: 
Joar Horn (M)   

Bo Sundin (M)      

Andreas Berglöf (M) 

Anna Rosén (FP) 

Gulan Avci (FP) 

Leif Kroon (KD) 

Celal Altun (S)   

Fredrik Ståhl (S) 

Marie Åberg (S) 

Emil Johansson (S) 

 

Personalrepresentanter: 
Linda Runcrantz (Kommunal)  

Loa Bienen (Vision)  

Elvy Löfvenberg (SACO) 
 

Tjänstemän: 
Olof Öhman förvaltningschef, Carina Braun avdelningschef, Robert Sköld avdelningschef, 

Kersti Ruthström avdelningschef, Susanne Olsson enhetschef, Anders Berlin enhetschef, Erik 

Odenlid nämndsekreterare, Lennart Öström administratör 
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Stadsbyggnads- och idrottsroteln: 
Nils Löwenspets, borgarrådssekreterare 

Charlotte Lundqvist, biträdande borgarrådssekreterare 

 
Förhindrad att närvara 
Axel Nekham (MP) 

 

§ 13 
Fastställande av dagordningen 
 

BESLUT 
 

Idrottsnämnden beslutar fastställa dagordningen.  

 

§ 14 
Anmälan av justerat protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Idrottsnämnden godkänner anmälan av protokoll nr 1/2014 från nämndens samman-

träde 2014-02-04 som justerats 2014-02-10. 

 

 

§ 15 
Justering av dagens protokoll 
 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar 

 

Ordförande Regina Kevius (M) och vice ordförande Emilia Bjuggren (S) utses att ju-

stera dagens protokoll. Justeringsdag fastställs till måndag den 24/3.  

 

 

§ 16 
Anmälan av delegationsbeslut 
 

Delegationsbeslut saknas 
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§ 17 
Övriga anmälningsärenden 
 

Anmälan gjordes av: 

 

a) Förteckning över inkomna skrivelser till idrottsnämnden (meddelandelista) 

2014-01-15 – 2014-03-03. 

b) Brev från Johan Storåkers, Ordförande i Stockholms Friidrottsförbund/08fri. 

 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar att anmälningarna läggs till handlingarna. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt ordförandens förslag till beslut. 

 

 

§ 18 
Månadsrapport februari 2014  
Dnr: 101-1211-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Uppföljningen av ekonomi och verksamhet godkänns. 

 

 

Ärendet 
Idrottsförvaltningen redovisar ett tjänsteutlåtande daterat 2014-03-10 

Förvaltningens månadsprognos per februari grundar sig på bokslut 2013, kända förändringar 

samt utfall till och med februari. Därutöver har ekonomienheten haft budgetgenomgångar 

med driftavdelningen under februari, där alla enhetschefer deltagit. Årsprognosen, efter re-

sultatdispositioner och beräknad budgetjustering, innebär ingen avvikelse jämfört med budget. 

  

Vissa förändringar har gjorts jämfört med budgetfördelningen i verksamhetsplanen. Justerin-

garna av budgetfördelningen har tagit hänsyn till ny information gällande detaljorganisation, 

energikostnadsprognos samt analysen av verksamhetsberättelse 2013. Därutöver har en mer 

detaljerad fördelning av budgeten gjorts jämfört med fördelningen i verksamhetsplan 2014. 

Total budget är oförändrad jämfört med budgeten i verksamhetsplan 2014. 
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Totala intäkter från försäljning av årskort, halvårskort och engångskort under perioden janu-

ari-februari har minskat med 1,2 mnkr (4,2 procent) jämfört med motsvarande period 2013. 

Sålda års- och halvårskort till och med februari har minskat med 364 kort 2014, vilket innebär 

en minskning med 3,9 procent. 

 

Nämndens budget för investeringar uppgår till totalt 25,0 mnkr under 2014. Ingen avvikelse 

beräknas i nuläget för utgifter.  

 

Årsprognosen för driftbudgeten inrymmer osäkerhet avseende energikostnadsutvecklingen 

och intäktsutvecklingen under året. Budgetmedel finns reserverade inom kostnadsprognosen 

för att täcka denna osäkerhet. 

 

I tjänsteutlåtandet lämnas kommentarer till förvaltningens resultat, fördelat på drift och inve-

steringar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

§ 19 
Underlag för investeringsbudget 2015 med inriktning 2016-2019 
samt planering för 2020-2024 för idrottsnämnden  
Dnr: 102-166-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förslag till underlag för investeringsbudget 2015  

med inriktning 2016-2019 samt planering för 2020-2024. 

 

2. Idrottsnämnden lämnar över förslaget till fastighetsnämnden. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 
Idrottsnämnden ska årligen prioritera och godkänna kommande års idrottsinvesteringar inom 

fastighetsnämndens investeringsbudget.  
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Förvaltningen föreslår i kommande flerårsprogram för investeringar en fortsatt satsning på an-

läggande av nya konstgräsfotbollsplaner och byggnation av flera fullstora idrottshallar. Pro-

grammet innehåller även upprustning av temperade bassängbad, upprustning och förstärkning 

av vattenreningskapaciteten i simhallarna, utbyte och förstärkning av uttjänta kylkompresso-

rer, förstärkning av omklädningskapaciteten på idrottsplatser, uppgradering av uttjänta konst-

gräsmattor samt diverse åtgärder på ridanläggningarna.  

 

Medel har även upptagits för att förstärka idrottsutbudet med konstgräsfotbollsplaner och full-

stora idrottshallar i exploateringsområden som Norra Djurgårdstaden, Nordvästra Kungshol-

men och Årstafältet. I slutet av perioden har medel upptagits för nya idrottsanläggningar i en 

senare etapp av Norra Djurgårdsstaden, Hagastaden, sydöstra söderort och västra Bromma. 

 

Exploateringen av Stadshagens idrottsplats inklusive ersättningsanläggningen i Fredhällspar-

ken redovisas utanför ordinarie budgetram. Även byggnation av den planerade dubbelidrotts-

hallen vid Kristinebergshöjden och skridsko- och bandyhallen på Tallkrogens bollplan redovi-

sas utanför ram. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden bifaller delvis förvaltningens förslag till beslut. 

2. En genusanalys ska göras vid idrottsinvesteringar. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Vi vill tacka förvaltningen för ett bra arbete med underlag för investeringsbudget 2015 

med inriktning 2016-2019, trots den snäva budgetramen.  

Det är mycket oroande att investeringarna i Stadshagen, dubbelhallen på Kristinebergshöj-

den och skridsko- och bandyhallen i Tallkrogen redovisas utanför budgetram. I underlaget 

fastslås att en förutsättning för att projekten ska kunna genomföras är en ökning av investe-

ringsnivån. Vi ställer oss nu frågan hur stor risken är att dessa satsningar inte blir av. 

Vi noterar även att medel saknas till ett utomhusbad på Järvafältet och för det planerade id-

rottsfältet i anslutning till Bällsta Gård, en del i exploateringsområdet vid Annedal. Återi-

gen noteras att idrottsytor kommer in försent i planprocesserna när staden bygger nytt. An-

nedal är ett område som i dagsläget står utan tillfredsställande idrottsmöjligheter.  

Vi saknar också mer ambitiösa satsningar på fler fullstora idrottshallar. Det saknas sju full-

stora idrottshallar, utöver de som budgeteras i underlaget, för att möta befolkningsöknin-

gen fram till 2022. 

Oroande är också att reserven för oförutsedda behov dras ner till noll. Idag råder ett stort 

underhållsunderskott i stadens idrottsanläggningar, vilket leder till att åtgärder ofta behöver 
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vidtas med kort framförhållning. Vi efterlyser också en högre ambitionsnivå vad gäller 

energieffektiviseringar i stadens idrottsanläggningar. Miljöpartiet lägger sammanlagt  

100 mnkr på energieffektiviseringar i stadens fastigheter. 

Staden ska arbeta för att uppnå jämställda förutsättningar för stockholmarna att utöva id-

rott. I detta ingår exempelvis att ge damfotbollen samma möjligheter att utövas som herr-

fotbollen. Vi anser att det är en viktig fråga, såväl verksamhetsmässigt som principiellt, att 

en elitarena för damfotboll kommer till stånd inom Stockholms stad. 

Generellt är det viktigt att öka styrningen av investeringsbudgeten avseende jämställdhet 

och de mål som satts upp i idrottspolitiska programmet. Vi anser att en genusanalys ska gö-

ras vid samtliga idrottsinvesteringar. Det behövs redogörelser som visar hur investerings-

medlen fördelas mellan män och pojkar respektive kvinnor och flickor samt hur stort antal 

män och pojkar respektive kvinnor och flickor som gynnas av respektive investering. Så-

dana redogörelser saknas i dagsläget och innebär att investeringarna inte kan analyseras ur 

ett jämställdhetsperspektiv. 

Mehdi Oguzsoy (V) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden bifaller delvis förvaltningens förslag. 

2. Nämnden beslutar i enlighet med Vänsterpartiets förslag till investeringsplan i 

kommunfullmäktige för de kommande åren. 

3. Bygget av en sim- och idrottshall i Skarpnäck planeras. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Investeringar som högeralliansen planerar i form av nya samt renovering av befintliga id-

rottsanläggningar kommer inte att täcka behoven. Det måste till ökade resurser för att möta 

morgondagens behov av idrottsanläggningar och det krävs också handling för att hantera 

dessa utmaningar på bästa sätt. 

 

Det är glädjande att förvaltningen uttalar behovet av en simhall bl.a. i Skarpnäck som 

Vänsterpartiet har drivit sedan 2003. Det som är tråkigt är att det saknas pengar i alliansens 

förslag till beslut.Behovet av nya simhallar blir mer påtagligt akut när många simhallar har 

behov av upprustning och renoveringar och måste tas ur bruk under upprustning. 

 

Vänsterpartiet kräver att idrottsytor används till idrottslig aktivitet och inte till bostadsbyg-

gande. Befolkningsökning i olika stadsdelar ökar ju behovet av mer idrottsytor och inte 

tvärtom. Därför måste vi vara ytterst restriktiva mot att ta idrottsmark i anspråk för bo-

stadsbyggnation, även om man får fullgod kompensation. Inte heller om det bidrar till 

finansiering av nya idrottsplatser. 

 

Vi kan konstatera att det är långt kvar innan Stockholm kan jämföra sig med Göteborg och 

Malmö vad gäller tillgång till inomhushallar. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.  
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Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Hall- och anläggningsbristen hindrar idrottsstockholm. Oförmågan från staden att ta vara 

på kraften hos tusentals idrottsledare och hundratals idrottsföreningar är inget annat än ett 

slöseri. Resultatet är att de positiva hälso- och demokratieffekter som idrotten ger uteblir. 

  

Idag får barn och ungdomar köa för att få möjlighet att friidrotta, spela fotboll eller gå på 

gymnastik. Trots det saknas tillräckliga investeringar för att ge idrottslivet möjlighet att ut-

vecklas och blomstra. Vi ser också att simkunnigheten minskar i staden. Den moderat-

styrda majoriteten har ännu inte presenterat några trovärdiga åtgärder för att komma till 

bukt med denna livsfarliga trend. 

  

Stadshusmoderaterna pratar gärna om investeringar för en idrott för alla, men under snart 

åtta års tid har vi sett få konkreta förslag. Detta trots att antalet pressmeddelanden med löf-

ten om nya satsningar duggat tätt. Vi vet att idrottens företrädare börjar bli alltmer uppgiv-

na – och det är förståeligt. Nu ska nämnden än en gång fatta beslut om en underfinansierad 

investeringsbudget. Följande planerade investeringar under 2015 saknar idag finansiering: 

 

 Bällsta IP  

 11-manna konstgräsplan Fredhällsparken  

 Upprustning och modernisering av diverse anläggningar 

 Ny idrottshall (dock ospecificerat var)  

 Stadshagens IP  

 Ny skridsko- o bandyhall på Tallkrogens BP 

 Upprustning av Vällingby sim- o idrottshall och Åkeshovs sim- o idrottshall 

 

Till detta läggs allt fler rapporter som pekar på ett stort renoverings- och reinvesteringsbe-

hov av befintliga anläggningar. Vi ser också att Alliansens fina ord om en jämställd idrotts-

politik inte levererar. Idag saknas arenor för elitfotboll för damer och Roller derby har fort-

satt inte fått tillgång till träningsytor. 

  

Efter valet 2014 vill vi ge idrottsrörelsen de möjligheter den förtjänar. Vi har därför i vår 

budget utökat idrottsnämndens investeringsram med 1 miljard kronor över fyra år. Mer re-

surser är inte allt. Vi vill också möjliggöra för bättre samordning mellan stadens olika aktö-

rer och föreningslivet. Vi ska säkerställa att alla idrottsytor och hallar som finns görs till-

gängliga och inte som idag, där klubbar ofta möter en låst dörr. För de som inte vill idrotta 

inom föreningslivet ska fler spontanidrottsytor skapas. Idrottsrörelsen ska också ges möj-

lighet att bidra till att få in människor på arbetsmarknaden igen, inte minst unga. Genom 

vår satsning ”Jobb istället för bidrag” kan arbetslösa få jobba som badvakter, bidra med 

anläggningsskötsel eller sprida kunskap om olika idrottsytor hos skolorna. Arbetslösa får 

kontakt med arbetsmarknaden – och idrottsrörelsen får extra händer. 

  

Stockholm har stora möjligheter som idrottsstad. Mångfalden här är inspirerande. Men 

Stockholm behöver också politiker som ser idrottens roll i arbetet för en friskare stad och 

stärkandet av ungas demokratikunskaper. Efter valet 2014 kommer vi att öppna stadshusets 

portar för idrottsrörelsen. Genom regelbundna samråd med idrottens företrädare ska vi 

korta de köer som framför allt drabbar barn- och ungdomar men som också håller många 
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vuxna borta från idrottsaktiviteter. Dörren ska stå öppen – det är vårt löfte till alla tusentals 

som engagerar sig i idrotten i Stockholm. 

 

 

§ 20 
Anläggande av tre konstgräsplaner på Sätra, Nälsta respektive 
Årstagårdens bollplaner 
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 412-225-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för anläggande av tre 11-manna konst-

gräsfotbollsplaner med tillhörande sidoytor på Sätra BP, Nälsta BP respektive 

Årstagårdens BP till en sammanlagd investeringsutgift om 30,0 mnkr.  

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderliga tillägg till nuvarande 

hyresavtal om 2,8 mnkr med fastighetskontoret. 

 

Ärendet 
I budgeten för investeringar i idrottsanläggningar för 2014 ingår att anlägga tre 11-manna 

konstgräsfotbollsplaner på Sätra BP, Nälsta BP respektive Årstagårdens BP. De anläggs på 

befintliga grusfotbollsplaner. Idrottsförvaltningen skickade i slutet av november förra året 

uppdragsbeställningar samt program för vad som skulle ingå i projekten. 

 

Planerna är likartade till sin uppbyggnad och av såväl ekonomiska som tidsmässiga skäl är det 

rationellt att handla upp de tre planerna tillsammans i en och samma entreprenad. Önskemålet 

från idrottsförvaltningen är att planerna ska kunna tas i drift redan i oktober i år. Detta fordrar 

att allt löper utan att något oförutsett inträffar. Svar på om det tidsmässigt är möjligt, får fas-

tighetskontoret först sedan anbuden på entreprenadupphandlingen inkommit.  

 

För att tjäna lite tid föreslår fastighetskontoret och idrottsförvaltningen att ett gemensamt in-

riktnings- och genomförandebeslut fattas i mars. Därefter kan framtagning av förfrågningsun-

derlag ske som underlag för anbudsinfordran. För att ha en rimlig chans att få anläggningarna 

klara i oktober, måste entreprenadarbetena starta innan semestrarna. 

 

Kostnaden per konstgräsplan kan variera något beroende på den befintliga markens beskaffen-

het, till exempel hur mycket av materialet i de befintliga grusplanerna som kan återanvändas, 

samt omfattningen av omgivande arbeten med belysning, stängsel och så vidare som ingår. 

 

En mer detaljerad beskrivning av de tekniska kraven och omfattningen av entreprenadarbe-

tena, anges i det kommande förfrågningsunderlaget för upphandlingen. Staden har vid det här 

laget byggt ett stort antal konstgräsplaner så mycket av de underlag som återstår att ta fram 

inför upphandlingen, finns att tillgå. Investeringen medför en sammanlagd hyresökning för 

idrottsnämnden med 2,8 mnkr år 1, till 98 procent bestående av kapitalkostnader.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 
 

§ 21 
Omläggning av friidrottsbanorna på Stadion  
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 324-1200-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner investeringsutgiften om totalt 5,0 mnkr för omläggning 

av friidrottsbanorna på Stadion under 2014 som förvaltningen beställt av fastighets-

kontoret för utförande. 

2. Idrottsnämnden godkänner ett utökat hyrestillägg om sammanlagt 0,65 mnkr för det 

första året till följd av investeringsutgiften, och ger förvaltningen rätt att teckna ett 

själv-kostnadsbaserat hyrestillägg till nuvarande hyresavtal med fastighetskontoret.  

 

Ärendet 
I idrottsnämndens investeringsplan för 2014 finns 5,0 mnkr upptaget för att ersätta de gamla 

friidrottsbanorna med nya på Stadion. Tidsplanen för genomförandet är snäv. Arbetet måste 

slutföras under juli månad och i god tid till den årliga DN-galan som i år äger rum den 21 au-

gusti.  

 

Fastighetskontoret behöver inte redovisa investeringsprojekt understigande en kostnad om 

10,0 mnkr till fastighetsnämnden, eftersom kontorets förvaltningschef har delegationsrätt för 

projekt upp till detta belopp. Idrottsnämnden ska godkänna ett inriktnings- och genomföran-

debeslut för investeringsprojekt med en bedömd kostnad över 3,0 mnkr. 

 

Projektering och genomförande av projektet drivs i enlighet med gränsdragningslistan av fas-

tighetskontoret och idrottsförvaltningen medverkar.  

 

Totalkostnaden bedöms till 5,0 mnkr, vilket medför en hyreshöjning för idrottsnämnden med 

0,65 mnkr år 1.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava m.fl. (FP), Fredric Ericson (C) och Leif Kroon (KD) 

lämnar ett särskilt uttalande enligt följande:  

Vid anläggningen av nya löparbanor är det önskvärt att inte utesluta några alternativ. Båda 

prefabricerade och platslagda banor bör utvärderas utifrån minsta möjliga byggnationstid, 

hållbarhet, miljömässighet och livscykelkostnad. Det är önskvärt att löparbanorna på Sta-

dion är tillgänglig för allmänheten under sommaren så en kort byggnationstid bör beaktas.  

 

 

§ 22 
Uppförande av en enkel idrottshall på Blommensbergs bollplan                  
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 411-259-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att i sin dialog med fastighetskontoret arbeta 

för att minska investeringskostnaden. 

 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

I takt med att Stockholm växer så ökar också efterfrågan på idrottsanläggningar. Id-

rottsnämndens mål är att fler stockholmare ska bli fysiskt aktiva. Framför allt är det 

angeläget att barn och ungdomar får möjlighet att röra på sig.  

För att skapa förutsättningar för att få fler stockholmare att börja idrotta så beslutade 

Alliansen i Stockholms stad att avsätta 100 miljoner kronor till byggandet av fem full-

stora hallar. Det är därför glädjande att vi äntligen ska fatta beslut om fyra av de fem 

hallarna.  

Vi är dock bekymrade över att idrottsförvaltningen och fastighetskontoret nu presente-

rar en kalkyl som inte motsvarar det budgetuppdrag som kommunfullmäktige gett 

nämnden i samband med att budgeten för 2014. Kommunfullmäktiges beslut innebär att 

fem nya hallar ska byggas till en kostnad om 100 miljoner kronor.  
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I den rapport om enklare hallar som idrottsnämnden och fastighetsnämnden fick ta del 

av i mars 2013 så framgår att det är fullt möjligt att bygga hallar i olika priskategorier 

och i olika kvaliteter. Vi ska självklart bygga robusta anläggningar som kan stå under 

många år, men vår bedömning är att det är möjligt att få ner investeringskostnaderna 

genom att fokusera på grundläggande funktion och slittålighet.  

 

Som exempel kan nämnas att hallarna på Sätra IP och Hässelby villastads BP ligger i 

anslutning till befintliga idrottsanläggningar, vilket gör att t ex infrastruktur, personal-

utrymmen och andra funktioner bör kunna samutnyttjas och därmed hålla kostnaderna 

nere. Investeringskostnaden bör anpassas efter de olika förutsättningar som råder för 

respektive hall.  

 

Vi vill därför uppdra åt idrottsförvaltningen att se över investeringskostnaderna i syfte 

att minska dessa och därmed uppnå kommunfullmäktiges beslut om fem nya hallar för 

100 miljoner kronor.  

 

 

Ärendet 
I budget 2014 finns avsatt 100,0 mnkr för uppförande av fem enkla fullstora idrottshallar. 

Idrottsförvaltningen har tagit fram program för dessa och förslag till var de ska ligga. Fastig-

hetskontoret tog i december 2013 emot beställningar för projektering och byggnation av 

samtliga fem idrottshallar. Den hall som föreslås byggas på Blommensbergs BP, avses att 

byggas på mark som för närvarande är prickad, och av den anledningen kanske inte ett per-

manent bygglov kan påräknas.  

 

I programmet för den nya idrottshallen som idrottsförvaltningen tagit fram, anges vilka olika 

lokalytor som ska finnas och vilken inredning och teknisk utrustning som krävs för att den ska 

uppfylla ställda funktionskrav, miljökrav och tillgänglighetskrav i övrigt. 

 

De handlingar som håller på att tas fram, grundade på programmet, ligger också till grund för 

den upprättade kalkylen. Genom att hallen på Blommensbergs BP beräknas kunna handlas 

upp tillsammans med ytterligare några nya föreslagna hallar i en paketlösning, räknar fastig-

hetskontoret med att ur affärsmässighetssynpunkt kunna göra en betydligt bättre upphandling 

än om varje hall skulle handlas upp var för sig.  

 

Totalytan på Blommensbergshallen uppgår till 1 800 kvm, vilket med en kalkylerad totalkost-

nad på 25,0 mnkr innebär en byggkostnad på 14 000 kronor per kvm. Att ytterligare förenkla 

och byta till billigare material bedöms inte kunna ge särskilt stor besparing. I stället riskeras i 

sådant fall att kostnaden för drift och underhåll ökar. 

 

Den nya hallen ska enligt tidsplanen färdigställas för att tas i drift under 2014. Av den anled-

ningen föreslås att ett gemensamt inriktnings- och genomförandebeslut tas. Inriktningen att 

bygga fem nya idrottshallar finns redan angiven i budgeten för 2014. Efter godkännande i 

nämnderna överlämnas ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för hyresmedgivande.   
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till uppförande av en enkel fullstor id-

rottshall på Blommensbergs BP till en kostnad om 25,0 mnkr, finansierad inom avsatt 

ram om 100 mnkr i fastighetsnämndens budget 2014 för uppförande av fem fullstora 

idrottshallar.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med fastighetskontoret 

baserat på en preliminär hyreskostnad år 1 om 1,8 mnkr.  

 

3. Idrottsnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkän-

nande av hyrestillägget på 1,8 mnkr till följd av investeringen.  

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar 

bifall till sitt förslag till beslut, se under rubriken BESLUT.  

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till för-

valtningens förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets förslag till beslut 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Favas (FP) och Fredric Ericssons (C) förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Stockholm är en stad som växer och kommer göra så under lång tid framöver. Invånare 

ställer krav på att vi bygger fler bostäder, men också på att vi skapar fler idrottsytor. 

Byggtakten har inte hängt med i Stockholm, inte när det gäller bostäder och inte heller när 

det gäller idrottshallar eller andra idrottsytor. Därför är det nu glädjande att den moderat-

ledda majoriteten hörsammat det skriande behovet av fler anläggningar.   

 

Några påpekanden är ändå viktiga inför det fortsatta arbetet med att tillskapa fler idrottsy-

tor och anläggningar under 2014 och framåt. 

 

SWECO-rapporten ”Tillgänglighet till idrottsanläggningar” som tagits fram på uppdrag av 

idrottsförvaltningen ligger till stora delar till grund för valet av platser för de nya idrotts-

hallarna som föreslås. I rapporten lyfts viktiga aspekter fram, som att i de flesta fall är när-
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heten god till fullstora idrottshallar i områden där barn och unga kommer från familjer med 

en lägre socioekonomisk bakgrund. Några undantag är Hagsätra, Rågsved samt även Hög-

dalen och Bandhagen. I dessa områden är tillgängligheten till fullstora idrottshallar relativt 

dålig samtidigt som det är en hög andel barn och unga som kommer från familjer med läg-

re socioekonomisk bakgrund.  

 

Trots det har ingen av dessa platser föreslagits för uppförande av en av de enklare idrotts-

hallarna. Tvärtom kan vi fråga oss hur idrottsförvaltningen prioriteras i förhållande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Ett exempel är Bandhagens skola där deras bollplan tas i anspråk för en kommande bo-

stadsexploatering. 

 

Ett annat exempel är Vinsta där stadsbyggnadskontoret avslagit bygglovet för en av de fö-

reslagna hallarna till förmån för uppställningsplats för Förbifart Stockholmexploateringen. 

Utan hänsyn till att tillgängligheten i västerort avseende idrottshallar är sämre i delar som 

Kälvesta, Lunda m.fl. utpekade platser. 

 

Rapporten lyfter också fram att på Kungsholmen är det inga barn och unga som har en id-

rottshall inom sin närhet (2 000 meter). 

 

Vi ser gärna att förvaltningen återkommer med förslag på lämplig plats i något av de utpe-

kade socioekonomiskt svagare områdena som idag är underförsörjda med hallar, t.ex. Hag-

sätra, Rågsved, Högdalen och Bandhagen utifrån SWECO-rapporten, till den femte hallen 

som vi förutsätter kommer att uppföras.  

 

För precis som vi från oppositionens och idrottsrörelsens sida har även berörda förvalt-

ningar tidigare påtalat att budgetramen om 100 mnkr för fem fullstora hallar är för snäv 

vilket nu också visar sig. Efter rationell hantering av projekteringen bedöms nu att det är 

möjligt att genomföra projektet för totalt 25 mnkr per hall, vilket medför en fördyring på 

totalt 25 mnkr som måste avsättas i investeringsprogrammet för 2015. Detta på bekostnad 

av andra lika angelägna investeringar och upprustningar i anläggningar och idrottsytor, ett 

exempel på det är upprustningen av Bredängs bad och idrottshall på 20 mnkr som skulle 

ske 2015 och som nu är framflyttad till 2016. 

 

För att nå målen om en friskare befolkning krävs politisk vilja och långsiktiga satsningar. 

Efter snart åtta år med den styrande politiska majoriteten är det tydligt att de borgerliga 

partierna har blivit trötta och saknar relevanta svar på Stockholms framtidsutmaningar.  

 

De beslut nämnden nu tar ställning till är resultatet av en från början orealistisk budgetram 

och på det en orealistisk tidsram. Ambitionsnivån är för låg och det visar sig gång på gång 

att de borgerliga partiernas så kallade satsningar i retoriken är svikna löften i praktiken, 

med uppskjutna eller uteblivna investeringar. Risken är stor – att av fem utlovade hallar 

2014 blev det bara fyra uppförda - förhoppningsvis under 2015. Dessutom vet den borger-

liga majoriteten likväl som vi att ska föreningslivet kunna bedriva en fungerande verksam-

het krävs mer än enklaste tänkbara byggkonstruktion, såsom café & föreningsytor.  

 

Vi vill öka stockholmarnas möjlighet till idrott och motion genom att stimulera förenings-

livet, skapa mer möjligheter till spontanidrott, rikta satsningar mot dem som idag är fysiskt 

inaktiva och öka investeringstakten när det gäller nya anläggningar. När befolkningen 



Idrottsnämnden 2014-03-18  Protokoll nr 2/2014 

 

Sida 14 av 44 

 

växer ökar kraven på både nya anläggningar och utökad verksamhet i befintliga anlägg-

ningar.  

 

Om Socialdemokraternas budget för 2014 leget till grund för verksamheten hade idrotts-

nämnden kunnat svara upp mot de ökade behoven.  

 

 

§ 23 
Uppförande av en enkel idrottshall på Hjulsta bollplan                                                                                 
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 411-256-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att i sin dialog med fastighetskontoret arbeta 

för att minska investeringskostnaden . 

   

Nämnden anför därutöver följande: 

I takt med att Stockholm växer så ökar också efterfrågan på idrottsanläggningar. Id-

rottsnämndens mål är att fler stockholmare ska bli fysiskt aktiva. Framför allt är det 

angeläget att barn och ungdomar får möjlighet att röra på sig.  

För att skapa förutsättningar för att få fler stockholmare att börja idrotta så beslutade 

Alliansen i Stockholms stad att avsätta 100 miljoner kronor till byggandet av fem full-

stora hallar. Det är därför glädjande att vi äntligen ska fatta beslut om fyra av de fem 

hallarna.  

Vi är dock bekymrade över att idrottsförvaltningen och fastighetskontoret nu presente-

rar en kalkyl som inte motsvarar det budgetuppdrag som kommunfullmäktige gett 

nämnden i samband med att budgeten för 2014. Kommunfullmäktiges beslut innebär att 

fem nya hallar ska byggas till en kostnad om 100 miljoner kronor.  

 

I den rapport om enklare hallar som idrottsnämnden och fastighetsnämnden fick ta del 

av i mars 2013 så framgår att det är fullt möjligt att bygga hallar i olika priskategorier 

och i olika kvaliteter. Vi ska självklart bygga robusta anläggningar som kan stå under 

många år men vår bedömning är att det är möjligt att få ner investeringskostnaderna 

genom att fokusera på grundläggande funktion och slittålighet.  

 

Som exempel kan nämnas att hallarna på Sätra IP och Hässelby villastads BP ligger i 

anslutning till befintliga idrottsanläggningar, vilket gör att t ex infrastruktur, perso-

nalutrymmen och andra funktioner bör kunna samutnyttjas och därmed hålla kostna-

derna nere. Investeringskostnaden bör anpassas efter de olika förutsättningar som rå-

der för respektive hall.  
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Vi vill därför uppdra åt idrottsförvaltningen att se över investeringskostnaderna i syfte 

att minska dessa och därmed uppnå kommunfullmäktiges beslut om fem nya hallar för 

100 miljoner kronor.  

 

 

Ärendet 
I budget 2014 finns avsatt 100,0 mnkr för uppförande av fem enkla fullstora idrottshallar. Id-

rottsförvaltningen har tagit fram program för dessa och förslag till var de ska ligga. Fastig-

hetskontoret tog i december 2013 emot beställningar för projektering och byggnation av samt-

liga fem idrottshallar. Den hall som föreslås byggas på Hjulsta BP avses att byggas på mark 

där, enligt gällande detaljplan, den tillåtna byggnadshöjden är begränsad. Av den anledningen 

kan ett permanent bygglov inte påräknas.  

 

I programmet för den nya idrottshallen som idrottsförvaltningen tagit fram, anges vilka olika 

lokalytor som ska finnas och vilken inredning och teknisk utrustning som krävs för att den ska 

uppfylla ställda funktionskrav, miljökrav och tillgänglighetskrav i övrigt. 

 

De handlingar som håller på att tas fram, grundade på programmet, ligger också till grund för 

den upprättade kalkylen. Genom att hallen på Hjulsta BP beräknas kunna handlas upp tillsam-

mans med ytterligare några nya föreslagna hallar i en paketlösning, räknar fastighetskontoret 

med att göra en affärsmässigt betydligt bättre upphandling än om varje hall skulle handlas upp 

var för sig.  

 

Totalytan på Hjulstahallen uppgår till 1 800 kvm vilket, med en kalkylerad totalkostnad på 

25,0 mnkr, innebär en byggkostnad på 14 000 kronor per kvm. Att ytterligare förenkla och 

byta till billigare material bedöms inte kunna ge särskilt stor besparing. I stället riskeras i så-

dant fall att kostnaden för drift och underhåll ökar. Den nya hallen ska enligt tidsplanen fär-

digställas för att tas i drift under 2014. Av den anledningen föreslås att ett gemensamt inrikt-

nings- och genomförandebeslut tas. Inriktningen att bygga fem nya idrottshallar finns redan 

angiven i budget för 2014. Efter godkännande i fastighetsnämnden och idrottsnämnden över-

lämnas ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande av hyran. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till uppförande av en enkel fullstor id-

rottshall på Hjulsta BP till en kostnad om 25,0 mnkr, finansierad inom avsatt ram om 

100 mnkr i fastighetsnämndens budget 2014 för uppförande av fem fullstora idrotts-

hallar.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med fastighetskontoret 

baserat på en preliminär hyreskostnad år 1 om 1,8 mnkr.  

 

3. Idrottsnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkän-

nande av hyrestillägget på 1,8 mnkr till följd av investeringen.  

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar bi-

fall till sitt förslag till beslut, se under rubriken BESLUT.  
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Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till  för-

valtningens förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets förslag till beslut 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Favas (FP) och Fredric Ericssons (C) förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stockholm är en stad som växer och kommer göra så under lång tid framöver. Invånare 

ställer krav på att vi bygger fler bostäder, men också på att vi skapar fler idrottsytor. Bygg-

takten har inte hängt med i Stockholm, inte när det gäller bostäder och inte heller när det 

gäller idrottshallar eller andra idrottsytor. Därför är det nu glädjande att den moderatledda 

majoriteten hörsammat det skriande behovet av fler anläggningar.   

 

Några påpekanden är ändå viktiga inför det fortsatta arbetet med att tillskapa fler idrottsy-

tor och anläggningar under 2014 och framåt. 

 

SWECO-rapporten ”Tillgänglighet till idrottsanläggningar” som tagits fram på uppdrag av 

idrottsförvaltningen ligger till stora delar till grund för valet av platser för de nya idrotts-

hallarna som föreslås. I rapporten lyfts viktiga aspekter fram, som att i de flesta fall är när-

heten god till fullstora idrottshallar i områden där barn och unga kommer från familjer med 

en lägre socioekonomisk bakgrund. Några undantag är Hagsätra, Rågsved samt även Hög-

dalen och Bandhagen. I dessa områden är tillgängligheten till fullstora idrottshallar relativt 

dålig samtidigt som det är en hög andel barn och unga som kommer från familjer med 

lägre socioekonomisk bakgrund.  

 

Trots det har ingen av dessa platser föreslagits för uppförande av en av de enklare idrotts-

hallarna. Tvärtom kan vi fråga oss hur idrottsförvaltningen prioriteras i förhållande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Ett exempel är Bandhagens skola där deras bollplan tas i anspråk för en kommande bo-

stadsexploatering. 

 

Ett annat exempel är Vinsta där stadsbyggnadskontoret avslagit bygglovet för en av de fö-

reslagna hallarna till förmån för uppställningsplats för Förbifart Stockholmexploateringen. 

Utan hänsyn till att tillgängligheten i västerort avseende idrottshallar är sämre i delar som 

Kälvesta, Lunda m.fl. utpekade platser. 
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Rapporten lyfter också fram att på Kungsholmen är det inga barn och unga som har en id-

rottshall inom sin närhet (2 000 meter). 

 

Vi ser gärna att förvaltningen återkommer med förslag på lämplig plats i något av de utpe-

kade socioekonomiskt svagare områdena som idag är underförsörjda med hallar, t.ex. Hag-

sätra, Rågsved, Högdalen och Bandhagen utifrån SWECO-rapporten, till den femte hallen 

som vi förutsätter kommer att uppföras.  

 

För precis som vi från oppositionens och idrottsrörelsens sida har även berörda förvalt-

ningar tidigare påtalat att budgetramen om 100 mnkr för fem fullstora hallar är för snäv, 

vilket nu också visar sig. Efter rationell hantering av projekteringen bedöms nu att det är 

möjligt att genomföra projektet för totalt 25 mnkr per hall vilket medför en fördyrning på 

totalt 25 mnkr som måste avsättas i investeringsprogrammet för 2015. Detta på bekostnad 

av andra lika angelägna investeringar och upprustningar i anläggningar och idrottsytor, ett 

exempel på det är upprustningen av Bredängs bad och idrottshall på 20 mnkr som skulle 

ske 2015 och som nu är framflyttad till 2016. 

 

För att nå målen om en friskare befolkning krävs politisk vilja och långsiktiga satsningar. 

Efter snart åtta år med den styrande politiska majoriteten är det tydligt att de borgerliga 

partierna har blivit trötta och saknar relevanta svar på Stockholms framtidsutmaningar.  

 

De beslut nämnden nu tar ställning till är resultatet av en från början orealistisk budgetram 

och på det en orealistisk tidsram. Ambitionsnivån är för låg och det visar sig gång på gång 

att de borgerliga partiernas så kallade satsningar i retoriken är svikna löften i praktiken, 

med uppskjutna eller uteblivna investeringar. Risken är stor – att av fem utlovade hallar 

2014 blev det bara fyra uppförda - förhoppningsvis under 2015. Dessutom vet den borger-

liga majoriteten likväl som vi att ska föreningslivet kunna bedriva en fungerande verksam-

het krävs mer än enklaste tänkbara byggkonstruktion, såsom café & föreningsytor.  

 

Vi vill öka stockholmarnas möjlighet till idrott och motion genom att stimulera förenings-

livet, skapa mer möjligheter till spontanidrott, rikta satsningar mot dem som idag är fysiskt 

inaktiva och öka investeringstakten när det gäller nya anläggningar. När befolkningen 

växer ökar kraven på både nya anläggningar och utökad verksamhet i befintliga anlägg-

ningar.  

 

Om Socialdemokraternas budget för 2014 leget till grund för verksamheten hade idrotts-

nämnden kunnat svara upp mot de ökade behoven.  

 

 

§ 24 
Uppförande av en enkel idrottshall på Hässelby Villastads bollplan                                                                                  
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 411-257-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 
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2. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att i sin dialog med fastighetskontoret arbeta 

för att minska investeringskostnaden. 

 

  

Nämnden anför därutöver följande: 

I takt med att Stockholm växer så ökar också efterfrågan på idrottsanläggningar. Id-

rottsnämndens mål är att fler stockholmare ska bli fysiskt aktiva. Framför allt är det 

angeläget att barn och ungdomar får möjlighet att röra på sig.  

För att skapa förutsättningar för att få fler stockholmare att börja idrotta så beslutade 

Alliansen i Stockholms stad att avsätta 100 miljoner kronor till byggandet av fem full-

stora hallar. Det är därför glädjande att vi äntligen ska fatta beslut om fyra av de fem 

hallarna.  

Vi är dock bekymrade över att idrottsförvaltningen och fastighetskontoret nu presente-

rar en kalkyl som inte motsvarar det budgetuppdrag som kommunfullmäktige gett 

nämnden i samband med att budgeten för 2014. Kommunfullmäktiges beslut innebär att 

fem nya hallar ska byggas till en kostnad om 100 miljoner kronor.  

 

I den rapport om enklare hallar som idrottsnämnden och fastighetsnämnden fick ta del 

av i mars 2013 så framgår att det är fullt möjligt att bygga hallar i olika priskategorier 

och i olika kvaliteter. Vi ska självklart bygga robusta anläggningar som kan stå under 

många år, men vår bedömning är att det är möjligt att få ner investeringskostnaderna 

genom att fokusera på grundläggande funktion och slittålighet.  

 

Som exempel kan nämnas att hallarna på Sätra IP och Hässelby villastads BP ligger i 

anslutning till befintliga idrottsanläggningar, vilket gör att t ex infrastruktur, perso-

nalutrymmen och andra funktioner bör kunna samutnyttjas och därmed hålla kostna-

derna nere. Investeringskostnaden bör anpassas efter de olika förutsättningar som rå-

der för respektive hall.  

 

Vi vill därför uppdra åt idrottsförvaltningen att se över investeringskostnaderna i syfte 

att minska dessa och därmed uppnå kommunfullmäktiges beslut om fem nya hallar för 

100 miljoner kronor.  

 

 

Ärendet 
I budget 2014 finns avsatt 100,0 mnkr för uppförande av fem enkla fullstora idrottshallar. 

Idrottsförvaltningen har tagit fram program för dessa och förslag till var de ska ligga. Fastig-

hetskontoret tog i december 2013 emot beställningar för projektering och byggnation av 

samtliga fem idrottshallar. Den hall som föreslås byggas på Hässelby Villastads BP, avses att 

uppföras på mark som för närvarande är prickad, och av den anledningen kan ett permanent 

bygglov sannolikt inte påräknas.  

 

I programmet för den nya idrottshallen som idrottsförvaltningen tagit fram, anges vilka olika 

lokalytor som ska finnas och vilken inredning och teknisk utrustning som krävs för att den ska 

uppfylla ställda funktionskrav, miljökrav och tillgänglighetskrav i övrigt. 

 

De handlingar som håller på att tas fram, grundade på programmet, ligger också till grund för 

den upprättade kalkylen. Genom att hallen på Hässelby Villastads BP beräknas kunna handlas 
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upp tillsammans med ytterligare några nya föreslagna hallar i en paketlösning, räknar fastig-

hetskontoret med att kunna göra en affärsmässigt betydligt bättre upphandling än om varje 

hall skulle handlas upp var för sig.  

 

Totalytan på Hässelbyhallen uppgår till 1 800 kvm vilket, med en kalkylerad totalkostnad på 

25,0 mnkr, innebär en byggkostnad på 14 000 kronor per kvm. Att ytterligare förenkla och 

byta till billigare material, bedöms inte kunna ge särskilt stor besparing. I stället riskeras i 

sådant fall att kostnaden för drift och underhåll ökar. 

 

Den nya hallen ska enligt tidsplanen färdigställas för att tas i drift under 2014. Av den anled-

ningen föreslås att ett gemensamt inriktnings- och genomförandebeslut tas. Inriktningen att 

bygga fem nya idrottshallar finns redan angiven i budgeten för 2014. Efter godkännande i 

fastighetsnämnden och idrottsnämnden, överlämnas ärendet till kommunstyrelsens ekonomi-

utskott för godkännande av hyran.   

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till uppförande av en enkel fullstor 

idrottshall på Hässelby Villastads BP till en kostnad om 25,0 mnkr, finansierad inom 

avsatt ram om 100 mnkr i fastighetsnämndens budget 2014 för uppförande av fem 

fullstora idrottshallar.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med fastighetskontoret 

baserat på en preliminär hyreskostnad år 1 om 1,8 mnkr.  

 

3. Idrottsnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkän-

nande av hyrestillägget på  

1,8 mnkr till följd av investeringen.  

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M) och Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar 

bifall till sitt förslag till beslut, se under rubriken BESLUT  

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till  för-

valtningens förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets förslag till beslut 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Favas (FP) och Fredric Ericssons (C) förslag till 

beslut. 
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Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Stockholm är en stad som växer och kommer göra så under lång tid framöver. Invånare 

ställer krav på att vi bygger fler bostäder, men också på att vi skapar fler idrottsytor. Bygg-

takten har inte hängt med i Stockholm, inte när det gäller bostäder och inte heller när det 

gäller idrottshallar eller andra idrottsytor. Därför är det nu glädjande att den moderatledda 

majoriteten hörsammat det skriande behovet av fler anläggningar.   

 

Några påpekanden är ändå viktiga inför det fortsatta arbetet med att tillskapa fler idrottsy-

tor och anläggningar under 2014 och framåt. 

 

SWECO-rapporten ”Tillgänglighet till idrottsanläggningar” som tagits fram på uppdrag av 

idrottsförvaltningen ligger till stora delar till grund för valet av platser för de nya idrotts-

hallarna som föreslås. I rapporten lyfts viktiga aspekter fram, som att i de flesta fall är när-

heten god till fullstora idrottshallar i områden där barn och unga kommer från familjer med 

en lägre socioekonomisk bakgrund. Några undantag är Hagsätra, Rågsved samt även Hög-

dalen och Bandhagen. I dessa områden är tillgängligheten till fullstora idrottshallar relativt 

dålig samtidigt som det är en hög andel barn och unga som kommer från familjer med läg-

re socioekonomisk bakgrund.  

 

Trots det har ingen av dessa platser föreslagits för uppförande av en av de enklare idrotts-

hallarna. Tvärtom kan vi fråga oss hur idrottsförvaltningen prioriteras i förhållande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Ett exempel är Bandhagens skola där deras bollplan tas i anspråk för en kommande bo-

stadsexploatering. 

 

Ett annat exempel är Vinsta där stadsbyggnadskontoret avslagit bygglovet för en av de fö-

reslagna hallarna till förmån för uppställningsplats för Förbifart Stockholmexploateringen. 

Utan hänsyn till att tillgängligheten i västerort avseende idrottshallar är sämre i delar som 

Kälvesta, Lunda m.fl. utpekade platser. 

 

Rapporten lyfter också fram att på Kungsholmen är det inga barn och unga som har en id-

rottshall inom sin närhet (2 000 meter). 

 

Vi ser gärna att förvaltningen återkommer med förslag på lämplig plats i något av de utpe-

kade socioekonomiskt svagare områdena som idag är underförsörjda med hallar, t.ex. Hag-

sätra, Rågsved, Högdalen och Bandhagen utifrån SWECO-rapporten, till den femte hallen 

som vi förutsätter kommer uppföras.  

 

För precis som vi från oppositionens och idrottsrörelsens sida har även berörda förvalt-

ningar tidigare påtalat att budgetramen om 100 mnkr för fem fullstora hallar är för snäv 

vilket nu också visar sig. Efter rationell hantering av projekteringen bedöms nu att det är 

möjligt att genomföra projektet för totalt 25 mnkr per hall vilket medför en fördyrning på 

totalt 25 mnkr som måste avsättas i investeringsprogrammet för 2015. Detta på bekostnad 

av andra lika angelägna investeringar och upprustningar i anläggningar och idrottsytor, ett 
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exempel på det är upprustningen av Bredängs bad och idrottshall på 20 mnkr som skulle 

ske 2015 och som nu är framflyttad till 2016. 

 

För att nå målen om en friskare befolkning krävs politisk vilja och långsiktiga satsningar. 

Efter snart åtta år med den styrande politiska majoriteten är det tydligt att de borgerliga 

partierna har blivit trötta och saknar relevanta svar på Stockholms framtidsutmaningar.  

 

De beslut nämnden nu tar ställning till är resultatet av en från början orealistisk budgetram 

och på det en orealistisk tidsram. Ambitionsnivån är för låg och det visar sig gång på gång 

att de borgerliga partiernas så kallade satsningar i retoriken är svikna löften i praktiken, 

med uppskjutna eller uteblivna investeringar. Risken är stor – att av fem utlovade hallar 

2014 blev det bara fyra uppförda - förhoppningsvis under 2015. Dessutom vet den borger-

liga majoriteten likväl som vi att ska föreningslivet kunna bedriva en fungerande verksam-

het krävs mer än enklaste tänkbara byggkonstruktion, såsom café & föreningsytor.  

 

Vi vill öka stockholmarnas möjlighet till idrott och motion genom att stimulera förenings-

livet, skapa mer möjligheter till spontanidrott, rikta satsningar mot dem som idag är fysiskt 

inaktiva och öka investeringstakten när det gäller nya anläggningar. När befolkningen 

växer ökar kraven på både nya anläggningar och utökad verksamhet i befintliga anlägg-

ningar.  

 

Om Socialdemokraternas budget för 2014 leget till grund för verksamheten hade idrotts-

nämnden kunnat svara upp mot de ökade behoven.  

 

 

§ 25  
Uppförande av en enkel idrottshall på Sätra idrottsplats                                                                                  
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 411-258-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Nämnden godkänner i huvudsak förvaltningens förslag till beslut. 

 

2. Idrottsförvaltningen får i uppdrag att i sin dialog med fastighetskontoret arbeta 

för att minska investeringskostnaden. 

  

Nämnden anför därutöver följande: 

I takt med att Stockholm växer så ökar också efterfrågan på idrottsanläggningar. Id-

rottsnämndens mål är att fler stockholmare ska bli fysiskt aktiva. Framför allt är det 

angeläget att barn och ungdomar får möjlighet att röra på sig.  

För att skapa förutsättningar för att få fler stockholmare att börja idrotta så beslutade 

Alliansen i Stockholms stad att avsätta 100 miljoner kronor till byggandet av fem full-

stora hallar. Det är därför glädjande att vi äntligen ska fatta beslut om fyra av de fem 

hallarna.  
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Vi är dock bekymrade över att idrottsförvaltningen och fastighetskontoret nu presente-

rar en kalkyl som inte motsvarar det budgetuppdrag som kommunfullmäktige gett 

nämnden i samband med att budgeten för 2014. Kommunfullmäktiges beslut innebär att 

fem nya hallar ska byggas till en kostnad om 100 miljoner kronor.  

 

I den rapport om enklare hallar som idrottsnämnden och fastighetsnämnden fick ta del 

av i mars 2013 så framgår att det är fullt möjligt att bygga hallar i olika priskategorier 

och i olika kvaliteter. Vi ska självklart bygga robusta anläggningar som kan stå under 

många år, men vår bedömning är att det är möjligt att få ner investeringskostnaderna 

genom att fokusera på grundläggande funktion och slittålighet.  

 

Som exempel kan nämnas att hallarna på Sätra IP och Hässelby villastads BP ligger i 

anslutning till befintliga idrottsanläggningar, vilket gör att t ex infrastruktur, perso-

nalutrymmen och andra funktioner bör kunna samutnyttjas och därmed hålla kostna-

derna nere. Investeringskostnaden bör anpassas efter de olika förutsättningar som rå-

der för respektive hall.  

 

Vi vill därför uppdra åt idrottsförvaltningen att se över investeringskostnaderna i syfte 

att minska dessa och därmed uppnå kommunfullmäktiges beslut om fem nya hallar för 

100 miljoner kronor.  

 

 
Ärendet 
I budget 2014 finns avsatt 100,0 mnkr för uppförande av fem enkla fullstora idrottshallar. 

Idrottsförvaltningen har tagit fram program för dessa och förslag till var de ska ligga. Fastig-

hetskontoret tog i december 2013 emot beställningar för projektering och byggnation av 

samtliga fem idrottshallar på fem olika platser i staden. Idrottshallen som föreslås byggas på 

Sätra IP, byggs på mark där permanent bygglov redan från början kan påräknas. Det finns 

inga restriktioner i form av prickad mark eller begränsning av tillåten bygghöjd.  

 

I programmet för den nya idrottshallen som idrottsförvaltningen tagit fram, anges vilka olika 

lokalytor som ska finnas och vilken inredning och teknisk utrustning som krävs för att den ska 

uppfylla ställda funktionskrav, miljökrav och tillgänglighetskrav i övrigt. 

 

De handlingar som håller på att tas fram, grundade på programmet, ligger också till grund för 

den upprättade kalkylen. Genom att hallen på Sätra IP beräknas kunna handlas upp tillsam-

mans med ytterligare några nya föreslagna hallar i en paketlösning, räknar fastighetskontoret 

med att kunna göra en affärsmässigt betydligt bättre upphandling än om varje hall skulle 

handlas upp var för sig.  

 

Totalytan på Sätrahallen uppgår till 1 800 kvm vilket, med en kalkylerad totalkostnad på  

25,0 mnkr, innebär en byggkostnad på 14 000 kronor per kvm. Att ytterligare förenkla och 

byta till billigare material bedöms inte kunna ge särskilt stor besparing. I sådant fall riskeras 

att kostnaden för framtida drift och underhåll ökar. Den nya hallen ska enligt tidsplanen fär-

digställas för att tas i drift under 2014. Av den anledningen föreslås att ett gemensamt inrikt-

nings- och genomförandebeslut tas. Inriktningen att bygga fem nya idrottshallar finns redan 

angiven i budgeten för 2014. Efter godkännande i fastighetsnämnden och idrottsnämnden 

överlämnas ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkännande av hyran.   
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag till uppförande av en enkel fullstor 

idrottshall på Sätra IP till en kostnad om 25,0 mnkr, finansierad inom avsatt ram om 

100 mnkr i fastighetsnämndens budget 2014 för uppförande av fem fullstora idrotts-

hallar.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna hyresavtal med fastighetskontoret 

baserat på en preliminär hyreskostnad år 1 om 1,8 mnkr.  

 

3. Idrottsnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsens ekonomiutskott för godkän-

nande av hyrestillägget på 1,8 mnkr till följd av investeringen.  

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Fava (FP) och Fredric Ericsson (C) yrkar bi-

fall till sitt förslag till beslut, se under rubriken BESLUT.  

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till för-

valtningens förslag till beslut.  

 

Leif Kroon (KD) anmäler följande ersättaryttrande:  

Om jag hade haft rösträtt så hade jag anslutit mig till Moderaternas, Folkpartiet liberalernas 

och Centerpartiets förslag till beslut 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och idrottsnämnden beslutar enligt  

ordförande Regina Kevius m.fl. (M), Daniele Favas (FP) och Fredric Ericssons (C) förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S), Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Stockholm är en stad som växer och kommer göra så under lång tid framöver. Invånare 

ställer krav på att vi bygger fler bostäder, men också på att vi skapar fler idrottsytor. Bygg-

takten har inte hängt med i Stockholm, inte när det gäller bostäder och inte heller när det 

gäller idrottshallar eller andra idrottsytor. Därför är det nu glädjande att den moderatledda 

majoriteten hörsammat det skriande behovet av fler anläggningar.   

 

Några påpekanden är ändå viktiga inför det fortsatta arbetet med att tillskapa fler idrottsy-

tor och anläggningar under 2014 och framåt. 

 

SWECO-rapporten ”Tillgänglighet till idrottsanläggningar” som tagits fram på uppdrag av 

idrottsförvaltningen ligger till stora delar till grund för valet av platser för de nya idrotts-

hallarna som föreslås. I rapporten lyfts viktiga aspekter fram, som att i de flesta fall är när-
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heten god till fullstora idrottshallar i områden där barn och unga kommer från familjer med 

en lägre socioekonomisk bakgrund. Några undantag är Hagsätra, Rågsved samt även Hög-

dalen och Bandhagen. I dessa områden är tillgängligheten till fullstora idrottshallar relativt 

dålig samtidigt som det är en hög andel barn och unga som kommer från familjer med läg-

re socioekonomisk bakgrund.  

 

Trots det har ingen av dessa platser föreslagits för uppförande av en av de enklare idrotts-

hallarna. Tvärtom kan vi fråga oss hur idrottsförvaltningen prioriteras i förhållande till 

stadsbyggnadskontoret. 

 

Ett exempel är Bandhagens skola där deras bollplan tas i anspråk för en kommande bo-

stadsexploatering. 

 

Ett annat exempel är Vinsta där stadsbyggnadskontoret avslagit bygglovet för en av de fö-

reslagna hallarna till förmån för uppställningsplats för Förbifart Stockholmexploateringen. 

Utan hänsyn till att tillgängligheten i västerort avseende idrottshallar är sämre i delar som 

Kälvesta, Lunda m.fl. utpekade platser. 

 

Rapporten lyfter också fram att på Kungsholmen är det inga barn och unga som har en id-

rottshall inom sin närhet (2 000 meter). 

 

Vi ser gärna att förvaltningen återkommer med förslag på lämplig plats i något av de utpe-

kade socioekonomiskt svagare områdena som idag är underförsörjt med hallar, t.ex. Hag-

sätra, Rågsved, Högdalen och Bandhagen utifrån SWECO-rapporten, till den femte hallen 

som vi förutsätter kommer uppföras.  

 

För precis som vi från oppositionens och idrottsrörelsens sida har även berörda förvalt-

ningar tidigare påtalat att budgetramen om 100 mnkr för fem fullstora hallar är för snäv 

vilket nu också visar sig. Efter rationell hantering av projekteringen bedöms nu att det är 

möjligt att genomföra projektet för totalt 25 mnkr per hall vilket medför en fördyring på 

totalt 25 mnkr som måste avsättas i investeringsprogrammet för 2015. Detta på bekostnad 

av andra lika angelägna investeringar och upprustningar i anläggningar och idrottsytor, ett 

exempel på det är upprustningen av Bredängs bad och idrottshall på 20 mnkr som skulle 

ske 2015 och som nu är framflyttad till 2016. 

 

För att nå målen om en friskare befolkning krävs politisk vilja och långsiktiga satsningar. 

Efter snart åtta år med den styrande politiska majoriteten är det tydligt att de borgerliga 

partierna har blivit trötta och saknar relevanta svar på Stockholms framtidsutmaningar.  

 

De beslut nämnden nu tar ställning till är resultatet av en från början orealistisk budgetram 

och på det en orealistisk tidsram. Ambitionsnivån är för låg och det visar sig gång på gång 

att de borgerliga partiernas så kallade satsningar i retoriken är svikna löften i praktiken, 

med uppskjutna eller uteblivna investeringar. Risken är stor – att av fem utlovade hallar 

2014 blev det bara fyra uppförda - förhoppningsvis under 2015. Dessutom vet den borger-

liga majoriteten likväl som vi att ska föreningslivet kunna bedriva en fungerande verksam-

het krävs mer än enklaste tänkbara byggkonstruktion, såsom café & föreningsytor.  

 

Vi vill öka stockholmarnas möjlighet till idrott och motion genom att stimulera förenings-

livet, skapa mer möjligheter till spontanidrott, rikta satsningar mot dem som idag är fysiskt 

inaktiva och öka investeringstakten när det gäller nya anläggningar. När befolkningen 
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växer ökar kraven på både nya anläggningar och utökad verksamhet i befintliga anlägg-

ningar.  

 

Om Socialdemokraternas budget för 2014 leget till grund för verksamheten hade idrotts-

nämnden kunnat svara upp mot de ökade behoven.  

 

 

§ 26 
Byggnation av ny läktare med tillhörande servicelokaler på  
Grimsta IP                                                                                  
Förslag till genomförandebeslut 
Dnr: 412-514-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner byggnation av en ny läktare förslag med tillhörande 

servicelokaler på Grimsta IP till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 

47 mnkr, finansierad inom ramen för investeringar i idrottsanläggningar 2014. 

 

2. Idrottsnämnden ger efter godkännande i kommunstyrelsens ekonomiutskott, 

förvaltningen rätt att teckna ett erforderligt hyrestillägg om 6,2 mkr år 1, till 

följd av investeringen.  

 

 
Ärendet 
Fastighetskontoret har på uppdrag av idrottsförvaltningen tagit fram handlingar i syfte att fot-

bollsanläggningen på Grimsta IP ska uppgraderas för att klara allsvenskt spel och spel i supe-

rettan enligt gällande krav från Svenska Fotbollförbundet. Projekteringen är nu i stort sett 

färdig för upphandling. För att hinna få anläggning i stånd för att klara de ställda kraven, be-

höver byggnadsarbetet starta redan under april månad.  

 

Genom den nya läktaren utmed fotbollsplanens norra långsida, kommer ytterligare 2 000 se-

parata sittplatser att finnas under tak. Under läktaren ska utföras driftutrymmen i form av om-

klädningsrum med duschar och toaletter med mera samt mediautrymmen, sjukvårdsrum och 

övriga faciliteter som krävs enligt den gällande arenamanual som nu ska tillämpas och som 

ligger till grund för projektet. Detta ska vara klart till starten av fotbollssäsongen 2015, det vill 

säga den 30 mars. Byggtiden för slutförande av projektet är beräknat till 11-12 månader, vil-

ket gör det möjligt att få läktaren klar i tid om arbetet kan starta i april 2014. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande:  

 

1. Förvaltningens förslag till beslut avslås. 

2. Förvaltningen får i uppdrag att undersöka referensalternativ för att lösa 

Brommapojkarnas anläggningssituation. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Brommapojkarna (BP) är en fantastisk fotbollsförening som Stockholm ska vara stolt över. 

Med 265 lag i seriespel (2012) och 4 000 aktiva spelare är BP Europas största fotbolls-

förening. En fjärdedel av verksamheten är dam- och flickverksamhet. 

I samband med att BP:s herrlag gick upp i allsvenskan år 2007 genomförde staden ett antal 

åtgärder för att anpassa Grimsta IP till allsvenskt spel utifrån de krav som då ställdes av 

Svenska Fotbollförbundet. Kostnaden uppgick till 35 mnkr. Därtill anlades en ny konst-

gräsplan tre år senare för 15 mnkr. Den nya upprustningen beräknas till ytterligare  

47 mnkr. Totalt kommer således 97 mnkr att investeras i Grimsta under en sjuårsperiod. 

Arenainvesteringen riktas inte mot de grupper som prioriteras i det idrottspolitiska pro-

grammet. Inför en investering i mångmiljonklassen, som är ett så tydligt avsteg från de 

grupper som prioriteras i stadens idrottspolitiska program, är det anmärkningsvärt att ingen 

djupare analys har gjorts om alternativa åtgärder. Självklart ska Brommapojkarna, precis 

som andra Stockholmsklubbar, kunna spela allsvensk fotboll. Lösningarna kan dock se 

olika ut. Mot bakgrund av kostnaden för upprustningen av Grimsta IP är det förvånande att 

inte fler alternativ har diskuterats. 

Vi har tidigare konstaterat att det är problematiskt när Svenska Fotbollförbundet ställer nya 

krav utan att samråda med landets kommuner. Det är viktigt att Svenska Fotbollförbundet i 

framtiden tar fram sina arenakrav i samråd med kommunerna för att undvika situationer 

där idrottsutövandet försvåras för utövarna och breddidrotten drabbas negativt. Specialid-

rottsförbunden har precis som kommunerna ett ansvar att underlätta idrottsutövande. 

  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 27 
Byte av tak på Eriksdalsbadets hopptorn                                                                                                                                      
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 324-216-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner kontorets förslag till upprustning av taket på Eriks-

dalshallens hopptorn, till en beräknad kostnad om 13,0 mnkr. 

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna ett hyrespålägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret med 778 tkr år 1.  

 

3. Idrottsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

 

 
Ärendet 
Den ursprungligen påbörjade entreprenaden för att lägga om plåttaket på Eriksdalsbadets 

hopptorn fick avbrytas då man konstaterade stora fuktskador i utrymmet mellan yttertak och 

undertak. Efter besiktning av detta utrymme med konstruktionsdelar, isolering och undertak, 

kan fastighetskontoret konstatera att en stor del av materialet förutom de bärande balkarna, 

behöver ersättas med nytt material. Utrymmet har inte varit åtkomligt tidigare för inspektion. 

Först när en ställning byggdes upp i hopptornshallen, kom kontoret åt att göra en besiktning.  

 

Nu föreslår fastighetskontoret och idrottsförvaltningen att de nödvändiga åtgärder som måste 

till för att säkerställa anläggningens funktion, utförs mellan 20 mars och mitten av oktober 

2014. Då sker inga hopptävlingar, sedan sommarens SM-tävlingar flyttats till annan plats.  

Kostnaden för de åtgärder som föreslås har beräknats till 13,0 mnkr. Det innebär en tillkom-

mande hyreskostnad för idrottsnämnden med 778 tkr på helårsbasis år 1.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 28 
Upprustning av fasader på Högdalens sim- och idrottshall                                                                                                                                                                                           
Förslag till inriktnings- och genomförandebeslut 
Dnr: 324-215-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag till upprustning av fasader på 

Högdalens sim- och idrottshall till en beräknad kostnad om 17,0 mnkr.  

 

2. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna ett hyrespålägg till nuvarande 

hyresavtal med fastighetskontoret med 1,0 mnkr år 1.  

 

3. Idrottsnämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

  

 
Ärendet 
Sedan en tid har fastighetskontoret konstaterat att fasaden på Högdalens sim- och idrottshall 

behöver rustas upp. En statusrapport från november 2013 bekräftar detta och situationen har 

inte blivit bättre över vintern. Inträngande fukt och vatten bakom den yttre skalmuren medför 

korrosion och avrostning av kramlor och armeringsjärn, vilket innebär att skalmuren, dvs. 

ytterväggen, bågnar. Fäste saknas. Även de ursprungliga fönstren på anläggningen är i dåligt 

skick och behöver bytas ut. Även där är det vatten som, på grund av en bristfällig konstrukt-

ion, medfört röta och risk för att vissa fönster kan ramla ut ur sina karmar.  

 

Vid besiktningen konstaterades att det över fönster, dörrar och upplag saknas vattenavledning 

under skalmuren vilket leder in vatten i till exempel fönsterpartiernas träkarmar. Ytterligare 

skador har konstaterats på utstickande synliga betongelement till följd av den korrosion av 

armeringsjärnen som skett genom inträngande fukt och vatten.  

 

Skadorna har visat sig vara så omfattande att fastighetskontoret och idrottsförvaltningen före-

slår att hela fasaden byts ut, liksom de ursprungliga fönster som är rötskadade genom en fel-

aktig infästningskonstruktion ovan fönstren. Arbetet som behöver påbörjas så snart som möj-

ligt beräknas kosta sammanlagt cirka 17 mnkr och ska vara slutfört till november 2014. Vissa 

arbeten, till exempel fönsterbyten, sker med fördel under sommarperioden.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) med stöd av Mehdi Oguzsoy (V) och Åsa Lindhagen (MP) lämnar 

ett särskilt uttalande enligt följande: 

Vi ser allvarligt på att allmänhet kan skadas då delar av fasaden på Högdalens sim- och id-

rottshall riskerar att falla ned. Därmed förstår vi också nödvändigheten i att åtgärda detta så 

snabbt som möjligt. Samtidigt är det inte hållbart att stadens fastigheter renoveras först då 

ett akut behov föreligger. Skicket på fastigheter torde kunna förutspås på ett bättre sätt ge-

nom löpande inspektioner.Vidare är vi oroliga för att planerat underhåll riskerar att hamna 

efter som följd av att investeringsbudgeten ständigt är underfinansierad och viktiga åtgär-

der skjuts upp på framtiden. 

 

 

§ 29 
Arenor för allsvensk damfotboll i Stockholm                                                                                                                                                                                                                          
Lägesredovisning 
Dnr: 412-1090-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Idrottsnämnden godkänner förvaltningens redovisning. 

  

 
Ärendet 
Med anledning av de nya arenakraven för allsvensk damfotboll från och med 2014 har för-

valtningen undersökt möjligheterna av att uppfylla dessa nya krav på någon eller några av 

stadens idrottsplatser. Förvaltningen redovisar i utlåtandet status och behov av åtgärder samt 

uppskattade preliminära kostnader för att uppfylla de nya arenakraven på respektive Ham-

marby IP, Stadion, Zinkensdamms IP och Östermalms IP. Även Kristinebergs IP belyses i 

utlåtandet. Förvaltningen bedömer att Stockholms Stadion är enklast att anpassas som en all-

svensk arena för damfotboll av samtliga fem angivna idrottsplatser, men att Hammarby IP 

med upprustnings- och anpassningsåtgärder, torde kunna bli lika lämplig. Noterbart är att 

Stockholms stad under fotbollssäsongen 2014 inte har något fotbollslag i damallsvenskan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande:  

 

Idrottsnämnden godkänner förvaltningens redovisning. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning 

av handlingar som underlag för ett kommande inriktningsbeslut för anpassning av Kanal-
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plan, senast till idrottsnämndens möte den 17 juni 2014, samt från kommunstyrelsen be-

gära utökad investeringsram för investeringen i Kanalplan. 

 

Staden ska arbeta för att uppnå jämställda förutsättningar för stockholmarna att utöva id-

rott. I detta ingår att ge damfotbollen samma möjligheter att utövas som herrfotbollen. Från 

och med 2014 börjar de nya arenakraven att gälla för lagen i damallsvenskan, självklart 

måste även Stockholms damlag ha ändamålsenliga planer att spela sina matcher på.  

 

Varken Djurgårdens eller Hammarbys damlag har, liksom Brommapojkarna, fortfarande 

inte samma publiktryck som Djurgårdens eller Hammarbys herrlag. Därför är det, precis 

som för Brommapojkarna, fortfarande viktigt att det är enkelt och nära för lagets supportrar 

och ungdomsspelare att ta sig till lagens matcher.  

 

Vi anser att det är en viktig fråga, såväl verksamhetsmässigt som principiellt, att arenorna 

för damfotbollen kommer till stånd. På samma sätt som idrottsförvaltningen fått medel att 

anpassa Grimsta för Brommapojkarnas räkning måste idrottsförvaltningen få medel för 

Hammarby och Djurgårdens damlags räkning. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Åsa Lindhagen (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Staden ska arbeta för att uppnå jämställda förutsättningar för stockholmarna att utöva id-

rott. I detta ingår att ge damfotbollen samma möjligheter att utövas som herrfotbollen. 

Miljöpartiet har tidigare lagt en motion om att Stockholms stadion ska anpassas för dam-

fotboll. Vi anser att det är en viktig fråga, såväl verksamhetsmässigt som principiellt, att 

det finns en godkänd elitarena för damfotboll i Stockholm, exempelvis på Stockholms sta-

dion.  

 

Daniele Fava (FP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Jämställdhet spelar en central roll i den idrottspolitik som förs i Stockholms stad. Kvinnor 

och män, tjejer och killar, ska ha likvärdiga förutsättningar till att utöva idrott, såväl på 

motions- som på elitnivå. 

 

Från och med i år ställs nya, högre arenakrav för allsvensk damfotboll. I år har Stockholms 

stad inget fotbollslag i damallsvenskan, men för att skapa förutsättningar för en livskraftig 

damfotboll på elitnivå i Stockholm måste arenafrågan lösas. 

 

Mot ljuset av den lägesredovisning som idrottsförvaltningen har lagt fram bör det fortsatta 

arbetet nu rikta in sig på att Hammarby IP (Kanalplan) byggs om för att nå arenakraven för 

allsvenskt spel, samt att även Stockholms stadion anpassas för att möta de nya kraven. 
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§ 30 
Idrottsnämndens ungdomsledarstipendium 2014                                                                                                                                                                                                             
Dnr: 406-160-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag om tretton stipen-

dier om 5 000 kronor till ungdomsledare samt tretton stipendier om 5 000 kr till 

berörda föreningar att fördela utifrån de i tjänsteutlåtandet redovisade riktlin-

jerna. 

 

2. Idrottsnämnden utser Anna Rosen (FP) och Marie Åberg (S) att ingå i stipendie-

kommittén. 

 
 
Ärendet 
Ungdomsledarstipendier har delats ut av staden sedan början av 1970-talet. Idrottsnämnden 

fastställde senast år 2000 principerna för ungdomsledarstipendium. Förvaltningen föreslår att 

stipendiekommittén bereder förslag till 2014 års ungdomsledarstipendium enligt de nya rikt-

linjer som infördes 2012. Tretton stipendiater erhåller 5 000 kronor vardera och de tretton 

föreningar som ledarna representerar erhåller 5 000 kronor vardera. Två av ledamöterna i 

kommittén utses av nämnden. Den tredje ledamoten är förvaltningens representant. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut samt till att idrottsnämnden väl-

jer Anna Rosen (FP) och Marie Åberg (S) att ingå i stipendiekommittén. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut samt beslutar att utse Anna 

Rosen (FP) och Marie Åberg (S) att ingå i stipendiekommittén 

 

 

§ 31 
Upphandling av pontoner för båtsporten i Stockholm                                                                                                                                                                                                                                                             
Dnr: 125-196-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden uppdrar till idrottsförvaltningen att upphandla pontoner för 

båtsporten i Stockholm i enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
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2. Idrottsnämnden delegerar till förvaltningschefen att besluta om förfrågningsun-

derlag, fatta tilldelningsbeslut, ingå avtal med antagna leverantörer samt besluta 

i övriga frågor som rör avtalen. 

 
 
Ärendet 
Stockholms stad genom idrottsförvaltningen upplåter mark- och vattenområden till båtklub-

bar. Staden har inga direkta driftkostnader för stödet till båtlivet. Båtlivet finansierar själva sin 

direkta verksamhet vad avser drift, underhåll och inventarieanskaffning och ersätter staden 

genom hyror och arrenden för bryggor, mark och vatten utifrån av staden fastställda nivåer.   

 

Då det föreligger ett stort behov av att successivt byta ut en stor del av befintliga betongpon-

toner för förtöjning av fritidsbåtar avser idrottsförvaltningen att genomföra en upphandling av  

betongpontoner. Nuvarande betongpontoner är mellan 40 och 50 år gamla och riskerar att 

börja sjunka med stora kostnader som följd. Finansiering av de nya betongpontonerna kom-

mer att ske via de hyror och arrenden som båtklubbarna betalar till idrottsförvaltningen. 

 

Upphandlingen kommer att genomföras som en ramavtalsupphandling. Ramavtal kan enligt 

lagen (2007:1091) om offentlig upphandling, LOU, tecknas för en period av högst fyra år. 

Förvaltningen föreslår att nu föreslagen upphandling kommer att gälla för en period av två år 

med möjlighet till förlängning två år med ett år i taget. 

 

För att komma ifråga som leverantör ska leverantören och de betongpontoner som leverantö-

ren offererar uppfylla samtliga krav som idrottsförvaltningen ställer i förfrågningsunderlag. 

Ramavtal kan sedan tecknas med en eller flera leverantörer.   

  

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 32 
Aktualitetsprövning av Promenadstaden Översiktsplan för 
Stockholm  

Remiss från stadsbyggnadsnämnden                                                                                                                                                                                                                                                                    
Dnr: 311-1220-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Som svar på remissen från stadsbyggnadsnämnden hänvisas till förvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 
Ärendet 
Efter beslut i stadsbyggnadsnämnden har en aktualitetsprövning av Promenadstaden Över-

siktsplan för Stockholm utsänts på remiss.  

 

Förvaltningen ser mycket positivt på att idrott och rekreation beskrivs under en egen rubrik i 

översiktsplanen. Med ledning av nyligen framtaget material av förvaltningen, dels det idrotts-

politiska programmet, dels rapporten om närheten till idrottsanläggningar, bör texten som 

handlar om idrott och rekreation i översiktsplanen revideras så att avsnittet överensstämmer 

med dessa två dokument.  

 

Stockholms befolkning ökar med rekordfart och medför ett stort behov av nya bostäder. I sta-

dens långsiktiga planering anges att 140 000 nya lägenheter ska stå färdiga till 2030. Förvalt-

ningen anser att det är viktigt att nya idrottsytor skapas för både föreningslivet och det oorga-

niserade spontana idrottandet vid planeringen av nya bostads- och stadsdelsområden.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

Idrottsnämnden beslutar att som svar på remissen, utöver att hänvisa till idrottsförvaltnin-

gens tjänsteutlåtande, framföra följande: 

Det är bra att stadsbyggnadskontoret i god tid före valet 2104 påbörjar arbetet med att ak-

tualitetsförklara översiktsplanen. Miljöpartiet anser att översiktsplanen är ett av stadens 

viktigaste styrdokument varför det är viktigt att översiktsplanen är så aktuell som möjligt. 

Vilken inriktning stadens översiktsplan ges har stor påverkan på stadens mark och vat-

tenanvändning. För Miljöpartiet är det viktigt att bemöta en fortsatt befolkningsökning ge-

nom att ge Stockholms invånare en hög livskvalitet med tillgång till ren luft, vatten samt en 
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trivsam, trygg, hälsosam och vacker miljö. Stockholm ska vara en modern, mänsklig och 

miljövänlig stad och kunna erbjuda samtliga invånare en bostad. Idag är det tufft att hitta 

en bostad i Stockholm och i år är bostadsbristen för unga och studenter värre än på länge. 

Bostadsbyggandet i Stockholm för unga och studenter är idag inte prioriterat. 

Miljöpartiets idé om en grön stadsplanering tar sin utgångspunkt i att den ska bidra till att 

minska stadens klimatpåverkan genom att hushålla med stadens mark- och vattenresurser 

och genom att värna och utveckla stadens karaktär och gröna kvaliteter. För att möjliggöra 

detta är det av stor vikt att stadens framtida bebyggelseplanering koordineras med stadens 

trafikplanering. 

I den del av aktualitetsprövningens förslag som behandlar förhållningssätt till riksintresset 

Stockholms innerstad med Djurgården kan vi konstatera att det ryms vissa problematiska 

inslag. Den riksintresseklassificering och beskrivning som gäller för staden är ingen mate-

ria som man kan plocka delar ur. Det är en helhet. Nu framstår det som om staden kan peka 

ut vissa aspekter och delar och välja bort andra. Så är inte fallet. Rimligen bör staden i ar-

betet med kommande aktualiserade översiktsplan hantera riksintresset korrekt. Att säga att 

den starka expansiva fas som staden befinner sig i idag skulle stärka storstadsperspektivet, 

torde vara en direkt vantolkning. Extra anmärkningsvärt är de delar i förslaget till förhåll-

ningssätt som behandlar city. Texten uttrycker i princip att stadssiluettens kulturhistoriska 

värde och skydd inte ska gälla för denna del av staden. Så är så klart inte fallet. 

Det är även viktigt att stadens översiktsplan gör ordentliga och tuffa prioriteringar som 

långsiktigt säkerställer de kvaliteter som gör Stockholm till den attraktiva stad som Stock-

holm är idag. Vidare så måste Stockholms stad ta ett helhetsgrepp på buller- och luftkvali-

tetsproblematiken orsakad av bilar, industri och flyg om staden på ett långsiktigt och håll-

bart sätt ska kunna växa och lösa den svåra bostadsbristen. 

Miljöpartiet vill hålla fortsatt högt tempo för att möta bostadsbehovet i Stockholm, men det 

lider brist på byggbar mark. Staden har genom Bromma flygplats en fantastisk tillgång, en 

otrolig markresurs som Miljöpartiet gärna vill använda för att minska bostadsbristen. Ge-

nom att avveckla Bromma flygplats minimeras inte bara flygbullret i stora delar av Stock-

holm, staden ges även möjlighet att på väl valda delar växa på höjden samt att minska in-

trången i stadens många viktiga och vackra grönområden. 

 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 33 
Rekommendation att förlänga missbrukspolicyn  
Komplettering dopning                      
Remiss från kommunstyrelsen                                                                                                                                                                                                                                                                    
Dnr: 015-57-2014 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisas till idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 
Ärendet 
Mellan Kommunförbundet Stockholms län (KSL) och Stockholms läns landsting finns en po-

licy för att förebygga och behandla missbruk och beroende. Policyn är giltig 2008-2013 och 

ska därefter revideras. Ett förslag finns nu att förlänga policyn till och med 2015. I detta sam-

manhang föreslår KSL:s styrelse att ett tillägg görs om dopning. Bakgrunden till det är nya 

skrivningar i socialtjänstlagen och i hälso- och sjukvårdslagen, som innebär att landsting och 

kommuner ska ha gemensamma överenskommelser i fråga om personer som missbrukar al-

kohol, narkotika, andra beroendeframkallande medel, läkemedel eller dopningsmedel. KSL 

styrelses förslag är att policyn, som alltså föreslås förlängas två år, får likställas med en 

överenskommelse i enlighet med lagkravet, med en komplettering av dopning som nytt mål-

område.  

 

Policyn är uppbyggd utifrån ett antal förutsättningar och riktlinjer för dels det förebyggande 

arbetet, dels behandlande insatser. Den tar upp kommunernas, landstingets och andra aktörers 

ansvar. Förutsättningarna behandlar bland annat gemensam värdegrund, metoder, personalens 

kompetens och vikten av tidig upptäckt. Riktlinjerna omfattar totalt sju olika målgrupper, ex-

empelvis ungdomar och unga vuxna med risk- och missbruk, barn till föräldrar med missbruk 

och hemlösa med missbruk.  

 

Tillägget i lagstiftningen innebär att landsting och kommuner ska ha gemensamma överens-

kommelser som även gäller personer med missbruk av dopningsmedel. I den komplettering 

som KSL föreslår till policyn anges att den regionala strategin och handlingsplanen för 

ANDT-frågor (alkohol, narkotika, dopning, narkotika), med sitt fokus på förebyggande ar-

bete, utgör ett viktigt komplement till arbetet med missbrukspolicyn. Vidare anges att det, i 

det regionala och lokala arbetet med att uppnå policyns intentioner, är betydelsefullt att följa 

det pågående arbetet med revidering av Socialstyrelsens riktlinjer för missbruks- och beroen-

devården.  

 

Det framhålls att hormondopning, särskilt med anabola androgena steroider, är ett samhälls-

problem som har ökat markant. Samtidigt är utbudet av vård begränsat för personer med 

missbruk av dopningsmedel och preventions- och behandlingsforskningen inom dopningsom-

rådet är outvecklad. Ett regionalt vårdprogram för narkotikamissbruk/-beroende och dopning 

är under framtagande inom Stockholms läns landsting. Programmet ses som en viktig kun-

skapskälla för länets arbete med dopning.  
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 
Idrottsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) och Åsa Lindhagen (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

Vi välkomnar avsnittet om dopning i strategin, men vill också betona vikten av att det er-

bjuds fler och bättre behandlingsinsatser för dem som använder dopingpreparat. 

Vi ser med oro på utvecklingen kring drogsituationen bland Stockholms ungdomar, inte 

minst gällande cannabis. I det drogförebyggande arbetet ser vi en stor utvecklingspotential, 

där samverkan mellan socialförvaltningen, skola och fritidsverksamhet är centralt. För att 

nå framgång med denna typ av arbete krävs utbildningsinsatser för dem som finns i ung-

domarnas vardag. Det handlar om att rusta lärare, fritidspersonal och föräldrar med kun-

skap om hur man tidigt upptäcker signaler om användning av narkotika och tydliga ram-

verk för hur man går tillväga när det påträffats. 

 

 

§ 34 
Införandet av parkeringsavgifter vid stadens idrottsanläggningar 
och simhallar 
Svar på remiss från kommunstyrelsen                                                                                                                                                                                                                                                                    
Dnr: 015-1304-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Tomas Rudin och Emilia Bjuggren, båda (S), har lämnat in en skrivelse till kommunstyrelsen 

med förslag om att återinföra avgiftsfri parkering vid stadens idrottsanläggningar och simhal-

lar. I ärendet redovisar förvaltningen en kort bakgrund och de samtal som förts med fastig-

hetskontoret och Stockholm Parkering AB om möjliga alternativ. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 
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Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande: 

 

Nämnden godkänner delvis svaret på skrivelsen. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Förvaltningens svar på skrivelsen kan vara en början på en lösning av ett problem som idag 

tynger Stockholms idrottsföreningar samt ledare i dessa. Det är tack vare ideellt arbetande 

ledare och föräldrar som kör sina barn och ungdomar till och från träningar som Stock-

holms idrottsföreningar kan fungera. 

 

Det är viktigt för Stockholms idrottsföreningar att ha så goda förutsättningar som möjligt 

för att kunna bedriva en väl fungerande verksamhet. Minskade utgifter av alla de slag är en 

viktig faktor för föreningarna. I detta kan staden skapa goda förutsättningar som är till 

mindre belastning för föreningarnas ekonomi genom att möjliggöra för kostnadsfria parke-

ringsupplåtelser för ledare vid idrottsanläggningarna i samband med träningstider. Det 

måste finnas möjlighet att kunna bedriva sitt ideella engagemang utan att behöva betala för 

det.  

 

Stadens insats borde vara att införa parkeringssystem vid idrottsanläggningarna där ledare i 

föreningarna kostnadsfritt kan parkera i samband med träningarna. Detta skulle kunna ord-

nas med hjälp av särskilda parkeringstillstånd som gäller för avgränsade platser/parkerin-

gsytor. 

 

Föräldrar till idrottsutövande barn och ungdomar är också en viktig del i att idrottsförenin-

garna kan fungera. Föräldrars insatser för sina barn, att köra dessa till och från träningarna, 

är en förutsättning för att träningstillfällena ens ska bli av. Utöver föreningsavgiften till-

kommer ofta parkeringsavgift och i vissa fall även trängselskatt. Det blir i slutänden stora 

kostnader för idrottsutövande flerbarnsfamiljer. Kostnaderna kan vara en hindrande faktor 

som kan resultera i att färre familjer har möjlighet att ge sina barn en idrottsaktiv fritid. 

Staden borde även här införa parkeringssystem vid idrottsanläggningar som möjliggör att 

även föräldrar kan parkera kostnadsfritt. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 

 

 

  



Idrottsnämnden 2014-03-18  Protokoll nr 2/2014 

 

Sida 38 av 44 

 

§ 35 
Fossilbränsleoberoende organisation 2030 
Svar på remiss från kommunstyrelsen                                                                                                                                                                                                                                                                    
Dnr: 015-1323-2013 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

Som svar på remissen hänvisar idrottsnämnden till förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

 

Ärendet 
Ärendet om en fossilbränsleoberoende organisation 2030 ska vara ett kunskapsunderlag inför 

stadens fortsatta klimatarbete. Rapporten visar på svårigheten att beräkna fossilberoendet, 

men är en bra ansats till att beräkna verksamheternas klimatpåverkan. Bättre underlag för be-

räkningarna behövs. Verksamheter och varugrupper som bedömts ha störst påverkan på kli-

matet har identifierats. Ett antal åtgärder föreslås för att minska fossilberoendet.  

 

Idrottsförvaltningen lämnar synpunkter på åtgärderna och hur förvaltningen för närvarande 

svarar upp mot dessa.  

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Åsa Lindhagen (MP) yrkar bifall till sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

1. Nämnden godkänner delvis förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Nämnden påpekar behovet av en central funktion under kommunstyrelsen för att driva 

och samordna klimatarbetet i Stockholm och för att påverka andra aktörer att vidta åt-

gärder för att Stockholm skyndsamt ska kunna fasa ut de fossila bränslena 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Miljöpartiet har länge drivit kravet att Stockholms stad ska ta fram och implementera be-

räkningsmetoder för kommuninvånarnas klimatpåverkan utanför stadens gränser i form av 

konsumtion och resor. Hittills har staden inte bedrivit något sådant arbete utan enbart räk-

nat på de direkta utsläppen inom Stockholms geografiska gräns. Detta trots att nästan ingen 

produktion av mat och varor sker i staden och alla transporter utanför kommun- och lands-

gränser utesluts. 

  

I arbetet med en fossilberoende organisation måste staden snarast gå vidare med att kvanti-

fiera utsläppen av växthusgaser vid produktion och transporter. Det måste även tas fram 

uppgifter om de varor som staden upphandlar och kravspecifikationer för upphandling av 

varor som produceras i stort sett utan fossil energi. Det behövs en central funktion under 
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kommunstyrelsen för att driva och samordna klimatarbetet i Stockholm och för att påverka 

regering, landsting och andra aktörer att vidta nödvändiga åtgärder för att Stockholm 

skyndsamt ska kunna fasa ut de fossila bränslena. 

Utredningen visar på att stadens förutsättningar för att bli fossiloberoende i stort vilar på 

vad andra aktörer i samhället gör för förändringar i riktning att bli fossilfria, samt att poli-

tiska beslut om mål för år 2030 genomförs enligt plan. Stadens beroende av omvärlden är 

tydligt, men det finns all anledning att skyndsamt vidta de åtgärder som ligger inom för-

valtningarnas rådighet. 

Fortums mål om att bli klimatneutrala senast år 2030 innebär att stadens fjärrvärme då blir 

fossiloberoende. När det gäller stadens direkta energianvändning är det angeläget att sna-

rast avveckla koleldningen i Värtan för produktion av fjärrvärme, att avveckla koleldade 

värmepannor, endast köpa in fordon och varutransporter som drivs med förnybara drivme-

del etc. Förutsättningar för fossiloberoende bränslen är en viktig del och staden ska vara 

drivande i dessa frågor. Energieffektiviseringar är fortsatt viktiga för att minska behovet av 

biobränsle som kommer att bli en bristvara framöver.  

Elen som köps in är idag miljömärkt och har därmed inget eller måttliga utsläpp av koldi-

oxid. Men det finns ett stort värde såväl miljömässigt som ekonomiskt att minska onödig 

elkonsumtion. Det är sannolikt även helt nödvändigt. Byte till lågenergibelysning i stadens 

fastigheter bör tas med i förvaltningens uppdrag då många fastigheter idag har en äldre 

modell av belysning som drar mycket el. 

För delar av stadens verksamhet, såsom skolor och äldreomsorg, är inköp och hantering av 

livsmedel ett viktigt bidrag för stadens sammanlagda arbete till en fossilbränsleoberoende 

organisation. Det handlar främst om att köpa in livsmedel med totalt sett låg klimatpåver-

kan. En minskad andel av kött är mycket viktigt. Det är även betydelsefullt att minska 

svinnet av mat i alla led samt att samla in det svinn som väl uppstår för rötning till biogas.  

Staden bör därmed fokusera på att ta fram en kostpolicy som omfattar klimatutsläpp från 

livsmedel, anta ett mål om minskat svinn av mat samt anta ett mål om nära 100 procent in-

samling av stadens eget matavfall. Utöver detta är det fortsatt viktigt att minska behovet av 

uppvärmning och el i staden fastigheter genom energieffektiviseringar och byte av belys-

ning. 

Mehdi Oguzsoy (V) lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 
Reservation 
Åsa Lindhagen (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag till beslut. 
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§ 36 
Uppförande av skridsko- och bandyhall 
Förslag till inriktningsbeslut                                                                                                                                                                                                                                                                    
Dnr: 411-870-2011 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande: 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en skridsko- och 

bandyhall på Tallkrogens bollplan till en beräknad sammanlagd investeringsutgift 

om 110 mnkr, under förutsättning att fastighetsnämnden tillförs särskilda medel för 

investeringen. 

2. Idrottsnämnden uppdrar åt förvaltningen att, inför kommande genomförandebeslut, 

av fastighetskontoret beställa framtagning av erforderliga programhandlingar för 

genomförande av projektet till en kostnad av 2 mnkr. 

3. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderligt hyrestillägg med fas-

tighetskontoret för ny skridsko- och bandyhall på Tallkrogens bollplan om cirka  

8 mnkr per år under förutsättning att idrottsnämnden tillförs särskilda medel mot-

svarande hyrestillägget samt kompensation för ökade driftkostnader om cirka  

6,5 mnkr av kommunfullmäktige. 

 

Ärendet 
Den 22 maj 2012 fattade idrottsnämnden ett utredningsbeslut om att uppföra en skridsko- och 

bandyhall i Stockholm. Då utnyttjandet av befintliga isbanor och ishallar idag är högt skulle 

en ny hall ha betydande effekt för stadens ungdomsbandy och skridskoåkning. Intresset att 

utöva dessa sporter är stort och för att kunna tillgodose behovet behövs fler isytor i staden. 

Den nya hallen medför att breddidrotten för bandy och skridskor i hela Stockholmsregionen 

får bättre förutsättningar att växa, och fler barn och ungdomar skulle aktiveras i skridsko-

sporter. I dagsläget finns ingen bandyhall i Stockholmsregionen, varför hallen även skulle 

tillgodo se en regional lösning på behovet av en sådan.  

 

En utredning kring möjlig placering av en träningshall för bandy och övriga skridskosporter 

har genomförs. Utredningen visar att Tallkrogens bollplan utgör den mest lämpliga place-

ringen. Förutsättningarna för att hallen ska kunna placeras på bollplanen är att tillfart och par-

kering ordnas. En lösning för detta, som omfattar en parkeringsyta om cirka 40-80 platser, 

finns framtagen. 

 

Den nya hallen är planerad att börja byggas under år 2015 och vara klar under första delen av 

2016. Investeringskostnaden bedöms uppgå till cirka 110 mnkr. Idrottsförvaltningen kommer 

i samarbete med fastighetskontoret att bearbeta projektunderlaget för att försöka få ned kost-

naden. För fastighetsnämnden utgår självkostnadshyra till idrottsnämnden om cirka 8 mnkr. 

Utöver dessa kostnader har idrottsnämnden även kostnader för verksamhetens drift och un-

derhåll av hallen. Dessa kostnader i form av personal, underhåll, energi och övriga kostnader 

inklusive kapitalkostnader för bland annat ismaskiner beräknas uppgå till cirka 6,5 mnkr. 

Detta ger en totalkostnad för idrottsnämnden om cirka 14,5 mnkr per år. 
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Förvaltningens förslag till beslut  
Idrottsförvaltningen föreslår att idrottsnämnden beslutar: 

 

Se under rubriken BESLUT. 

 

Framlagda förslag till beslut 
Ordföranden yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 

Emilia Bjuggren m.fl. (S) yrkar bifall till sitt förslag till beslut enligt följande, vilket Mehdi 

Oguzsoy (V) ansluter sig till:  

Fastighetsnämndens förslag till beslut 
Fastighetsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en skridsko- och bandyhall 

på Tallkrogens bollplan till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 110 mnkr, under 

förutsättning att fastighetsnämnden tillförs särskilda medel för investeringen. 

 

Fastighetsnämnden uppdrar åt förvaltningen att ta fram erforderliga programhandlingar för 

genomförande av projektet till en kostnad av 2 mnkr. 

 

Fastighetsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderligt hyrestillägg med idrottsför-

valtningen för ny skridsko- och bandyhall på Tallkrogens bollplan. 

 

1. Idrottsnämnden godkänner redovisat förslag för byggnation av en skridsko- och 

bandyhall på Tallkrogens bollplan till en beräknad sammanlagd investeringsutgift om 

110 mnkr, under förutsättning att fastighetsnämnden tillförs särskilda medel för inve-

steringen. 

2. Idrottsnämnden uppdrar åt förvaltningen att, inför kommande genomförandebeslut, av 

fastighetskontoret beställa framtagning av erforderliga programhandlingar för genom-

förande av projektet till en kostnad av 2 mnkr. 

3. Idrottsnämnden ger förvaltningen rätt att teckna erforderligt hyrestillägg med fastig-

hetskontoret för ny skridsko- och bandyhall på Tallkrogens bollplan om cirka  

8 mnkr per år under förutsättning att idrottsnämnden tillförs särskilda medel motsva-

rande hyrestillägget samt kompensation för ökade driftkostnader om cirka 6,5 mnkr av 

kommunfullmäktige. 

 

Nämnden anför därutöver följande: 

Vi noterar att förslagen till beslut som lagts fram från de två förvaltningarna i detta ärende 

skiljer sig åt. Fastighetskontoret föreslår att planeringen fortsätts om idrottsnämnden fattar 

beslut om finansiering medan idrottsförvaltningen föreslår att planeringen fortsätter om 

fastighetsnämnden tillförs särskilda medel. Vi anser att det är häpnadsväckande att idrotts-

borgarrådet och fastighetsborgarrådet inte samplanerat detta bättre och ser en stor risk att 

detta slutar i ännu ett brutet löfte till stockholmarna och framför allt till alla våra skridsko- 

och bandyaktiva.  

 

Redan för ett år sedan påpekade vi risken för att skridsko- och bandyhallen skulle bli både 

kraftigt försenad och nedbantad p.g.a. bristande ambitioner. I förslaget till beslut som nu 

lagts fram saknas helt åskådarplatser och ännu finns ingen utökad investeringsram. Nu 

måste idrottsborgarrådet och fastighetsborgarrådet ta ansvar för att i dialog med kommun-

styrelsen få till stånd en utökad investeringsram. Samtidigt som träningshallen byggs bör 

det också förberedas för att det i framtiden ska gå att bygga ut och omställa vissa delar av 
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hallen till mer publik verksamhet. Det vore mycket olyckligt om majoriteten än en gång 

sviker sina löften till stockholmarna. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner att idrottsnämnden be-

slutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Reservation 
Emilia Bjuggren m.fl. (S) samt Mehdi Oguzsoy (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 

sitt förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 
Regina Kevius m.fl.(M) samt Leif Kroon (KD) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande enligt 

följande:  

Bandyn är en folkkär idrott med gamla anor i Stockholm. Samtidigt är intresset för konst-

åkning och andra skridskosporter fortsatt stort. Det är viktigt att Stockholms stad kan er-

bjuda goda förutsättningar för såväl bandyn som andra skridskosporter att bedriva och ut-

veckla sin verksamhet i Stockholm, framför allt breddverksamhet med inriktning på barn 

och ungdomar. Det är därför glädjande att vi äntligen går vidare i beslutsprocessen kring 

en ny skridsko- och bandyhall i Stockholm.  

Idrottsförvaltningen bör i dialog med fastighetskontoret pröva olika vägar att minska kost-

naderna för hallen inför genomförandebeslutet.  

Eftersom det finns ett intresse från bandyföreningarna i länet så vill vi även uppmuntra id-

rottsförvaltningen att fortsätta föra en dialog med kommuner i regionen kring eventuell 

förhyrning av tider i den nya hallen.  

Daniele Fava m.fl.(FP) lämnar ett särskilt uttalande enligt följande:  

När vi nu bygger en skridsko- och bandyhall är det mycket angeläget att den hallen som 

uppförs håller en hög kvalitet och fullt ut får den avsedda funktionen också för bredd- och 

flickidrotten. Folkpartiets ingång har under hela processen varit att denna hall ska komma 

även bredd- och flickidrotten till del.  

 

Därför är det av utomordentligt vikt att ambitionerna med denna skridsko- och idrottshall 

bibehålls och inte av ekonomiska skäl krymps till att bli enbart en träningshall för ban-

dyn. Självklart ska man alltid se över kostnader, men funktion för flera idrotter är ett mål 

för denna hall.   

 

Fredric Ericson (C) lämnar ett särskilt uttalande enligt följande:  

Centerpartiet välkomnar den bandysatsning som nu sker i Stockholm. Det är viktigt att 

kunna erbjuda ett stort idrottsutbud i en växande stad. 

 

Vi anser dock att en alternativ placering av skridsko- och bandyhallen på Gubbängens IP 

hade varit bättre. Där finns redan existerande infrastruktur i form av tillfartsvägar, parke-

ring etc. Detta medför att bandyhallen skulle bli betydligt billigare att bygga än en motsva-

rande anläggning på Tallkrogens bollplan. 

 



Idrottsnämnden 2014-03-18  Protokoll nr 2/2014 

 

Sida 43 av 44 

 

Detaljplaneprocessen blir dessutom enklare, vilket innebär att anläggningstiden kortas och 

platsen medger en större frihet när det kommer till den exakta placeringen. 

 

Denna placering skulle dessutom möjliggöra en för Sverige unik möjlighet till träning 

inom skridskosporten. En kombinerad skridsko- och bandyhall på 180 m skulle göra det 

möjligt till hastighetsträning på skridsko samtidigt som man tränar bandy. Alternativt kan 

man träna konståkning samtidigt som man tränar bandy. Idag finns det ingen inomhushall i 

Sverige som tillåter detta. När vi nu bygger för framtiden ska vi naturligtvis se till att möj-

liggöra för så stort antal idrotter som möjligt. 

 

Åsa Lindhagen (MP) lämnar särskilt uttalande enligt följande:  

Det är oroande att det i investeringsbudgeten saknas finansiering för den skridsko- och 

bandyhall som utlovats stockholmarna. Bandyn är en folkkär idrott med gamla anor i 

Stockholm. Samtidigt är intresset för konståkning och andra skridskosporter som hastig-

hetsåkning fortsatt stort.  

 

Det är viktigt att Stockholms stad kan erbjuda goda förutsättningar för såväl bandyn som 

andra skridskosporter att bedriva och utveckla sin verksamhet i Stockholm. Idag finns 

ingen bandyhall i Stockholmsregionen, en hall behövs. 

 
§ 37 
Information och övriga frågor  
 

Regina Kevius (M) anmälde ett antal skrivelser från (M), (FP),(C), (KD) samt en från (S). 

 

1. Förbättra trafiksäkerheten vid Sätra ridanläggning (M), (FP),(C), (KD) 

2. Kostnadsutvecklingen för konstgräsplaner (M), (FP),(C), (KD) 

3. Idrottsprofileringen av Farsta stadsdelsområde – uppföljning av beslut (Utl: 2011:117) 

Förslag från idrottsnämnden, utbildningsnämnden och Farsta stadsdelsnämnd (S) 

 

BESLUT 
Idrottsnämnden beslutar följande:  

Skrivelserna 1-3 lämnas till förvaltningen för beredning. 

 

Förvaltningschef Olof Öhman informerade om ett antal evenemang som är aktuella: 

1. Slutspelsmatcher i Eriksdalshallen, bl.a. Djurgårdens innebandy damer. 

2. Hammarby handboll. 

Är man intresserad av dessa evenemang tar man kontakt med Niklas Pettersson enhetschef för 

innerstaden på tel. 508 27 63x 

 

Stålbucklan - Distriktslagsturnering för flickor slutspel spelas 4-6 april 2014 

på Stora Mossen. Gratis entré.  

 

SM-medaljörer kommer att gratuleras den 8 april i Stadshuset, prinsens galleri. 
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Invigning av utegym på Spånga IP den 12 april kl. 13.00. 

 

Nordisk huvudstadskonferens den 21-23 maj. Hela nämnden inbjuds till mottagning på kväl-

len den 22 maj. Separat inbjudan kommer. Gruppledarna kommer att inbjudas att närvara på 

hela konferensen 21-23 maj vid vilken även representanter från Reykjavik, Oslo, Helsingfors 

och Köpenhamn kommer att närvara. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

Då inga övriga frågor förelåg tackade ordföranden Regina Kevius för visat intresse och av-

slutade sammanträdet kl. 17.50 

 

 

 

 

 

 

 


